
ACTA DE LA SESSIÓ DE CARÀCTER EXTRAORDINARI DEL PLE DE DATA 26 D'OCTUBRE DE 
2023.

A les 19:00 hores, a l’edifici municipal del carrer Folch i Torres, núm. 102-105, prèviament habilitat a tal 
efecte, es reuneix el Ple Municipal per efectuar una sessió de caràcter extraordinari de primera 
convocatòria.

PRESIDEIX

Ignasi Simón Ortoll

ASSISTENTS

Maria del Mar Pedrerol i Villarroya
Fran Sánchez Castilla
Lourdes Maria Estéfano Orozco
David Morales Campos
Maria Lourdes Martín Montero
Marc Palet Rodríguez
Felicita Romero Olivares
Susana Mesas Sánchez
Manuela Nieves Garrido Marín
Juana Maria Morata López
Jordi Regales Pou
Antonio Polo Lama
Eva Maria Lesta Martínez
Núria Santacana Vidal
Teodoro Suárez Riera
Francisco Javier Millán Vidal

ACTUA COM A SECRETÀRIA

Gemma Navarro Medialdea, secretària aacidental. 

També hi assisteix Antoni Hierro Medina, interventor municipal

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

1.- PRP2023/960   APROVACIO INICIAL MODIFICACIO PRESSUPOST EXERCICI 2023   

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda:

“Vist l’informe d’Intervenció.

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d’Hisenda, es proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents ACORDS:

Primer: Aprovar inicialment la modificació de crèdit del pressupost de l'exercici 2023 mitjançant 
suplement de crèdit i crèdit extraordinari a finançar amb romanent de tresoreria.

Suplement de crèdit

Org. Pro. Eco. Descripció
Crèdits 
actuals Modificació

Crèdits 
definitius

11 4411 22300 Servei autobus mobilitat 870.000,00 110.000,00 980.000,00

11 4400 13000 Retribucions mobilitat 91.621,08 40.000,00 131.621,08

11 4400 16000 Seg. Social mobilitat 28.402,53 15.000,00 43.402,53

04 2310 22699 Programes serveis socials 90.000,00 10.000,00 100.000,00

17 1610 61911
Inversions Xarxa aigua Mas Bo Next 
Generation 618.719,53 120.000,00 738.719,53

17 1532 60901
Altres inversions noves en 
infraestructures i béns destin 303.549,86 350.000,00 653.549,86

17 3210 62204 Centre escolar 3-16 anys 2.084.303,58 60.000,00 2.144.303,58

20 0110 91100 Amortitzacions Diputació 90.000,00 20.000,00 110.000,00

725.000,00

Crèdit extraordinari

Org. Pro. Eco. Descripció
Crèdits 
actuals Modificació

Crèdits 
definitius

04 2310 13100 Laboral temporal serveis socials 0,00 100.000,00 100.000,00

03 3230 13100 Laboral temporal escoles 0,00 100.000,00 100.000,00

08 4300 13100 Laboral temporal prom. Econòmica 0,00 30.000,00 30.000,00

230.000,00

Resultant la suma dels crèdits a incrementar en un total de 955.000,00 euros
 
Recursos que han de finançar-la:

1.- Romanent de tresoreria

Romanent Modificació   Romanent
Eco. Descripció actual crèdit disponible

87000 Romanent de tresoreria 2.739.464,63 955.000,00 1.784.464,63

Resultant el total de finançament de 955.000,00 euros.

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web

Codi Segur de Validació 1c37a19a740d4cda8a5c1fc0dc10379c001

Url de validació https://seuelectronica.llicamunt.cat/Validador

Metadades Classificador:Acta  -     Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original

S
ig

n
at

u
ra

 1
 d

e 
2

G
em

m
a 

N
av

ar
ro

 M
ed

ia
ld

ea
01

/1
2/

20
23

S
ec

re
tà

ri
a

S
ig

n
at

u
ra

 2
 d

e 
2

Ig
n

as
i S

im
o

n
 O

rt
o

ll
01

/1
2/

20
23

A
lc

al
d

e

https://seuelectronica.llicamunt.cat/Validador


Segon: Exposar al públic aquest acord, mitjançant anunci al Butlletí Oficial de la Província i al 
tauler d’anuncis de l’Ajuntament. 

Tercer: Disposar que, si no s’hi formula cap al·legació, reclamació o suggeriment durant el 
termini d’informació pública, es considerarà l’expedient aprovat definitivament.”

Oberta la deliberació, el regidor Fran Sánchez explicà que les modificacions es feien per diferents 
motius:

- Modificacions de tràmit, com eren les resultants entre d’altres per l’increment de la benzina
- Modificacions perquè es preveia un major cost i per a que no quedessin partides exhaurides, 

com podrien ser les partides per inversió de les obres de la xarxa d’aigua del Mas Bo, obra 
de millora nucli urbà, construcció pista poliesportiva a l’escola-institut, amortització de 
préstecs de la Diputació que amb la pujada del tipus d’interès suposarien un cost per 
l’Ajuntament i per evitar-ho s’amortitzen.

- Canvis en els nomenclàtors de partides per canvis laborals i canvis tècnics. 

La regidora Manoli Garrido digué que quedava clar que la informació s’enviava a última hora i era 
parcial i incomplerta. El soterrament del centre urbà s’havia incrementat el doble del pressupost i 
no tenien l’informe que justificava els canvis. Pel centre escolar passava igual, es partia d’un import 
que rebuscat a la documentació no quadrava el que es deia a l’expedient de modificació. Per totes 
aquestes dificultats els seu grup votaria en contra.

El regidor Antonio Polo manifestà que volia aclarir un parell d’aspectes atès que fins aquest dia no 
havia obtingut la informació que havia demanat el dilluns, i eren relatius a la partida de l’Escola 
institut 3-16, tenia molt clar que el conveni parlava de 1.794.000 euros i se li van sumar 308.000 
euros del pressupost 2023, que feien un total de 2.102.000 euros, però en canvi l’import que sortia 
en els crèdits inicials de la modificació que es passava a aprovació era de 2.084.303’58 euros, o 
sigui hi havia una diferència de 17.696’42 euros que voldria saber a què era deguda. Per altra 
banda, tenia un altre dubte sobre les dades del romanent que s’incorporaven per Decret d’Alcaldia 
del 19 de maig, una setmana abans de les eleccions,  i era perquè s’incorporava el pagament de 
750.000 euros per part de la Generalitat en relació al conveni quan no estava pagat encara. 

El senyor Alcalde demanà l’interventor que aclarís aquests extrems. L’interventor explicà que l’obra 
de l’Escola-institut en si era de 1.680.000 euros i s’havia previst un escreix de 308.000 euros. L’obra 
seguia sent d’1.680.000 euros, fins el 2024 o estava previst cap ingrés però el contractista cobraria 
quan finalitzés l’obra. El 2024 es cobraria de la Generalitat i no es tindria cap despesa per tant la 
quantitat tornaria al romanent. Estava prevista una partida d’1.700.000 que era el preu 
d’adjudicació, i aquesta quantitat s’ha de traspassar obligatòriament a l’any següent, però era 
romanent afectat, era obligat traspassar-ho i per això es feia amb un Decret, s’havien previst 
308.000 euros de més però en principi l’obra s’executaria sobre el pressupost i aquests 308.000 
euros sobrarien i tornarien al romanent.

El regidor Antonio Polo insistí que no quadraven les dades si es sumaven els imports de 2022 no 
quadrava amb l’import actual de 2.084.000 euros, l’interventor contestà que del 2022 es van 
incorporar 1.780.000 euros i se sumaven els 308.000, atès que calia tenir en compte que els imports 
que s’havien gastat l’any 2022 no s’incorporaven. 

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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El regidor Antonio Polo manifestà que ara entenia que els número que ell tenia no li quadressin 
atès que no havia tingut en compte que ja s’havia fet part de la despesa el 2022 i que per tant no 
s’havia incorporat tota la partida als exercici següents. Pel que feia a la partida de serveis socials 
el seu grup ja havia dit que la partida li semblava curta, en quant a la partida de la inversió en la 
xarxa d’aigua li semblava correcte però pel que feia a l’escola-institut no li semblava bé que 
l’Ajuntament hagués de pagar quan la que tenia la competència era la Generalitat. Pel que feia a la 
partida d’amortització de préstecs li havia estat una sorpresa perquè sempre se’ls havia dit que el 
tipus d’interès era el 0%.

El regidor Fran Sánchez explicà que la Diputació de Barcelona subvencionava el tipus d’interès en 
els préstecs, i aquesta subvenció la donava al la signatura del crèdit però si el tipus d’interès pujava 
la subvenció no ho cobria. 

El regidor Antonio Polo finalitzà dient que les modificacions pressupostàries donaven per un llarg 
debat que cada un veia diferent, ell considerava que les modificacions eren per quan feien falta per 
imprevistos i no creia que fossin normals modificacions de fins a 6.000.000 d’euros, per això hi 
votaria en contra.

El regidor Fran Sánchez manifestà que en el cas de les partides de personal, abans tot era laboral 
i ara s’havia de distingir a les baixes el personal funcionari i laboral. Pel que feia a la pista de 
l’Escola-institut, aquesta no estava inclosa en el conveni amb el Departament d’Educació atès que 
el Departament era inflexible amb el model d’escola, i pel número d’alumnes de l’institut no es 
contemplava la pista, però l’Ajuntament creia que era necessària pel fet que així no haurien de 
conviure en el mateix pati nens d’edats molt diferents. 

El regidor Antoni Polo manifestà que li semblava escandalós el cost de les obres de soterrament 
del centre, contestant el regidor Fran Sánchez que compartia amb ell la seva reflexió però no 
sempre era tan fàcil. En el centre ja s’havia tingut en compte el tema que s’haurien de treure els 
panots per fer obres i per això s’havia escollit un panot que es pugés treure i posar. 

El regidor Antonio Polo digué que sort que el sostre de despesa no existia sinó no es compliria, i 
tot que hi havia punts que estava d’acord, en altres no i per això hi votarien en contra.

La regidora Núria Santacana exposà que el principi d’universalitat era un principi fonamental per 
fer els pressupostos, i aquest principi deia que els principis havien d’incloure tots els ingressos però 
també totes les despeses, la Llei orgànica d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera 
establia el principi d’equilibri pressupostari que deia que les despeses no podien superar els 
ingressos, l’informe de l’interventor en el punt sisè deia que escara que pugui pagar amb el 
romanent s’incomplia el principi d’equilibri i això volia dir que el municipi tal i com estava no era 
sostenible econòmicament al llarg del temps i per això hi votaria en contra. 

El senyor Alcalde contestà que no entenia el que deia, durant els 16 anys que portava d’alcalde 
sempre havia acabat amb resultat pressupostari positiu, ingressos superiors a les despeses, i per 
això es generava una bossa i aquesta bossa el que es feia era gastar-la amb la ciutadania. 
L’Ajuntament tenia moltes despeses perquè no es tractava d’estalviar, el pressupost havia d’estar 
equilibrat inicialment i el romanent servia per cobrir despeses addicionals i complementàries, aquest 
any es tornaria a atenir romanent i durant el 2024 es gastaria.

El regidor Teodoro Suárez digué que llegits els informes i comentades les dades amb l’interventor, 
s’abstindria de votar.

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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El regidor Francisco Javier Millán manifestà que no veia creïbles els números presentats, l’equip 
de govern jugava amb el romanent per a que els números els hi sortissin a favor, per això hi votaria 
en contra.

El senyor Alcalde contestà que podia dir els imports que hi havia al banc, però si no es creia els 
número no li podia dir res més, aquests números estaven auditats per la Sindicatura de Comptes i 
pel Ministerio.

Posada a votació la proposta,  es van emetre els vots favorables dels regidors del grup municipal 
del PSC ( 8 de 8),) i els vots en contra dels regidors dels grups polítics municipals d’ERC (4 de 4), 
d’EN COMU PODEM (2 de 2), de JUNTS (1 de 1) i de VOX (1 de 1). S’abstingué de votar el regidor 
del grup polític municipal del PP (1 de 1). 

Vist que es va produir un empat, es va repetir la votació amb idèntic resultat, i per tant amb el vot 
favorable de l’Alcalde la proposta quedà aprovada.

2.- PRP2023/961   APROVACIO PLA ESTRATEGIC SUBVENCIONS 2023   

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda:

“Atès que la normativa reguladora de les subvencions té com a objectiu fonamental que l’activitat 
pública, tradicionalment coneguda com de foment i promoció, es desenvolupi dins dels 
paràmetres que la pròpia llei imposa, establint els mecanismes adequats per al seu control previ 
i avaluació posterior. 

Atès que el Pla estratègic de subvencions s’entén com un instrument de caràcter programàtic 
necessari per a connectar la política d’assignació pressupostària als rendiments i objectius 
assolits en cada política pública gestionada mitjançant subvencions, constituint un instrument 
fonamental per orientar els processos de distribució de recursos en funció de l’índex de 
consecució de les finalitats de les polítiques públiques.

Vistos els informes emesos.

De conformitat a la base 19 de les Bases d’execució del Pressupost municipal per a l’exercici 
2023, 

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d’Hisenda, es proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents ACORDS:

Primer.- Aprovar el Pla Estratègic de Subvencions 2023 de l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt que 
s’adjunta a aquesta proposta. 

Segon.- Executar el Pla atès que les línies de subvencions que refereix compten amb 
l’existència de crèdit pressupostari adequat i suficient en el pressupost municipal de despeses 
per a l’any 2023, aprovat pel Ple de l’Ajuntament de Lliçà d'Amunt en sessió del 21 de desembre 
de 2022.

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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Tercer.- Aprovar el cronograma on es determinen els terminis màxims per a executar cada fase 
del procediment de gestió de les subvencions, que s’adjunta a aquesta proposta.

Quart.- Publicar el Pla Estratègic de Subvencions 2023 al Portal de Transparència de 
l’Ajuntament des de l’endemà de la data de la seva aprovació i fins a la finalització de la seva 
vigència i a la Base de dades nacional de subvencions.”

Acabada la lectura, el senyor Alcalde explicà que el Pla estratègic s’havia d’aprovar quan 
s’aprovava definitivament el pressupost, lamentà el retràs i es comprometé a que el proper any es 
faria a temps.

La regidora Susagna Mesa digué que s’anava tard. Digué que les subvencions eren un instrument 
essencial per al desenvolupament i el benestar de la comunitat, eren el suport econòmic per a programes 
d'educació, salut i serveis socials, i s’havien d'assegurar que tothom tingués accés a oportunitats i serveis 
essencials, donant suport a les petites empreses i entitats. Les subvencions eren una inversió en el futur 
del poble i tenien un impacte positiu en la cultura i contribuïen a millorar la vida de les veïnes i veïns, 
estimulaven l'economia i enriquien la cultura. Però tot això no es veia reflectit en la documentació que 
proporcionada, veien partides dispars, veien moltes diferències entre entitats i les entitats grans eren les 
que s'emportaven la part més gran del pastís, mentre es deixava amb imports efímers les que de 
veritat necessitaven ajudes per créixer i donar visibilitat, per aquest motiu s’abstindrien.

El regidor Antonio Polo manifestà que ell també anava a dir que era tard, i per això també s’abstindrien.

La regidora Núria Santacana digué que votaria en contra perquè aquest no era el procediment.

Posada a votació la proposta va ser aprovada amb el vot favorable dels regidors del  grup  polític 
municipal del PSC (8 de 8), i el vot en contra dels regidors dels grups polítics municipals JUNTS (1 de 1) 
i de VOX (1 de 1); s’abstingueren de votar els regidors dels grups polítics municipals d’ERC (4 de 4), 
d’EN COMU PODEM (2 de 2) i del PP (1 de 1).

3.- PRP2023/962   APROVACIO INICIAL ORDENANCES REGULADORES NO FISCALS   

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda:

“L’article 8.1 del Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya atorga potestat 
reglamentària a l’Ajuntament.

Vist que s’han d’introduir modificacions a l’Ordenança reguladora de l’ús de les instal·lacions 
esportives municipals i al Reglament regulador del protocol, els honors, les distincions i els 
premis de Lliçà d’Amunt.

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d’Hisenda, es proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents ACORDS:

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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Primer: Aprovar inicialment la modificació de l’Ordenança reguladora de l’ús de les instal·lacions 
esportives municipals i del Reglament regulador del protocol, els honors, les distincions i els 
premis de Lliçà d’Amunt.

Segon: Exposar l’expedient a informació pública i sotmetre’l al tràmit d’audiència als interessats 
per un termini de 30 dies, perquè puguin presentar-se reclamacions i suggeriments que, si es 
produeixen, la Corporació haurà de resoldre. Si no es produeixen al·legacions, la modificació es 
considerarà aprovada definitivament.”

Acabada la lectura, el regidor Fran Sánchez explicà que els canvis en aquestes ordenances eren 
poc substancials, els canvis d’horari del pavelló, que ara obriria els caps de setmana, eren per 
afavorir la disminució de la llista d’espera. 

La regidora Susagna Mesas explicà que les ordenances d'esports en general eren el mateix que altres 
anys amb alguna petita variació, veien increment de 150 persones abonades, el reglament, horari, 
classes dirigides, però creien que feia anys que el gimnàs havia quedat petit i un gimnàs municipal per 
a 15.000 habitants necessitava classes dirigides per més de 22 persones. Pel que feia al 
Reglament regulador del protocol, els honors, les distincions i els premis de Lliçà d'Amunt, no donar 
premis honorífics o distincions a la majoria d’equips esportius tenia raons vàlides, en primer lloc, els 
premis havien de ser reconeixement a l’excel·lència i l’èxit, donar premis a tots podria minvar el valor i la 
importància d’aquests reconeixements, els premis s’havien de guanyar ja que això fomentava la 
motivació, l’esportivitat, la competitivitat i l’afany de millora continuava. Lliurar premis sense esforç podria 
minvar l’esperit esportiu i l’ambició dels altres atletes i equips. Finalment digué que els premis honorífics 
i distincions havien de ser basats en criteris objectius i justos, i no es podien atorgar simplement per 
complir amb les expectatives o evitar decebre, així s’assegurava que els premis mantinguessin el seu 
prestigi i significat, per tot això hi votarien en contra.

El regidor Fran Sánchez contestà que ERC tenia una visió diferent de la Nit de l’esport que l’equip de 
govern. El Reglament s’havia aprovat per tots els grups i era la Comissió, de la que formava part ERC, 
la que atorgava els premis, i si es considerava que la proposta de premiat era poc justificada, la pròpia 
comissió podria rebatre’ls, i decidir que els premis quedessin deserts.

La regidora Susagna Mesas preguntà si la modificació era només un canvi de nom o d’afegir noves 
candidatures, perquès si hi havia nous premis ho hauria de fer la Comissió.

El regidor Fran Sánchez contestà que la Comissió decidiria a qui es premiava o no a cada categoria, 
però les candidatures venien establertes pel Reglament. Si ERC creia que en alguna categoria no s’havia 
de premiar ho hauria de dir a la Comissió i el premi podria quedar desert. 

La regidora Susagna Mesas mantingué el seu vot en contra. 

La regidora Eva Lesta manifestà que el seu grup estava a favor del canvi d’horari però no entenien que 
el tema dels premis estigués al reglament, primer hauria de ser la Comissió qui ho valorés, per això el 
seu grup s’abstindria de votar.

El senyor Alcalde contestà que el tema del Reglament era plenari, la Comissió de valoració de la oferta 
de premis a qui es pot atorgar premis, els atorgarà.
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La regidora Núria Santacana primer de tot  felicità els professionals que prestaven el servei per la seva 
gran tasca. Creia que al Pavelló hi havia d’haver personal qualificat sempre que estigués obert i les 
classes també haurien de ser dirigides durant el cap de setmana atès que l’esport era integrador i familiar. 
Considerava temerari que els caps de setmana s’obrís el Pavelló només amb un recepcionista, i per tot 
això hi votaria en contra.

El regidor Francisco Javier Millán manifestà que l’Equip de govern no havia comptat amb l’oposició per 
fer totes aquestes modificacions que eren propagada electoral en tota regla, per això hi votaria en contra.

Posada a votació la proposta va ser aprovada amb el vot favorable dels regidors del  grup  polític 
municipal del PSC (8 de 8), i el vot en contra dels regidors dels grups polítics municipals d’ERC (4 de 4), 
de JUNTS (1 de 1) i de VOX (1 de 1); s’abstingueren de votar els regidors dels grups polítics municipals 
d’EN COMU PODEM (2 de 2) i del PP (1 de 1).

4.- PRP2023/964   APROVACIO INICIAL MODIFICACIO ORDENANCES FISCALS EXERCICI 
2024   

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda:

“El text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, estableix en els seus articles 15 a 19 el procediment per a l’aprovació i modificació 
de les ordenances fiscals reguladores dels tributs locals.

Quan es modifiquen les ordenances fiscals, els acords de modificació hauran de contenir la 
nova redacció dels preceptes afectats.

La publicació dels textos actualitzats de les ordenances fiscals municipals resulta necessària, a 
fi de donar compliment al que estableix l’article 85 de la Llei 58/2003, de 17 de desembre, 
general tributària, ja que aquestes han de complir la doble funció de servir com a eina normativa 
fonamental de gestió dels tributs locals i alhora comunicació informativa amb els ciutadans.

Així mateix, la disposició addicional quarta, apartat 3, de la Llei general tributària, i  l’article 12 
del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals possibiliten que les entitats locals adaptin 
l’aplicació de la normativa tributària general al règim d’organització i funcionament propi de cada 
entitat, previsió aquesta que justifica la proposta d’aprovar i mantenir actualitzada, amb les 
modificacions que s’escaiguin, una ordenança general, redactada a l’empara de l’article 106.2 
de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local.

En aquest sentit, les modificacions introduïdes als textos de les ordenances fiscals municipals, 
obeeixen al compliment de les previsions normatives esmentades anteriorment.

Vistos els informes tecnicoeconòmics a què es refereix l’article 25 del text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, en els quals es posa de manifest el valor de mercat de la utilitat 
derivada de la utilització privativa o aprofitament especial del domini públic local en cadascun 
dels supòsits que originen la imposició de taxes o la modificació de les seves tarifes.

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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Verificat que, en relació a les taxes per prestació de serveis públics o realització d’activitats 
administratives de competència local, que s’imposen o es modifiquen, l’import de la recaptació 
estimada no excedeix, en el seu conjunt, del cost previsible del servei o activitat que es prestarà, 
conforme al que preveu l’article 24.2 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals.

Vistos els informes de la Secretaria, la Tresoreria i la Intervenció

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d’Hisenda, es proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents ACORDS:

Primer.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança general de gestió, inspecció i 
recaptació dels ingressos de dret públic municipals que haurà de regir per a l’exercici 2024 i 
següents, així com el seu text refós.

Segon.-  Aprovar provisionalment per a l’exercici de 2024 i següents la modificació de les 
ordenances fiscals que a continuació es relacionen, així com el seu text refós: 

- Ordenança Fiscal núm. 1 reguladora de l’Impost sobre Béns Immobles.
- Ordenança Fiscal núm. 2 reguladora de l’Impost sobre vehicles de tracció mecànica
- Ordenança Fiscal núm. 4 reguladora de l’Impost sobre l’Increment de Valor dels terrenys de 
naturalesa urbana.
- Ordenança Fiscal número 11 reguladora de la Taxa per la prestació del servei de gestió de 
residus municipals. 
- Ordenança Fiscal núm. 13 reguladora de la Taxa per la retirada de vehicles abandonats o 
estacionats defectuosament o abusivament a la via pública. 
- Ordenança Fiscal núm. 18 reguladora de l’Impost sobre Activitats econòmiques. 
- Ordenança Fiscal reguladora de la Taxa per parades, espectacles i atraccions situats
en terrenys d’ús públic i indústries del carrer i ambulants, i rodatges cinematogràfics.
- Ordenança Fiscal núm. 36 reguladora de la Taxa per l’ocupació del subsòl, el sòl i volada de 
la via pública. 
- Ordenança Fiscal núm. 37 reguladora de la Taxa de manteniment, neteja i conservació de la 
xarxa de sanejament. 
- Ordenança Fiscal reguladora de la Taxa per la prestació dels serveis d'intervenció 
administrativa en l’activitat dels ciutadans i les empreses a través del sotmetiment a prèvia 
llicència, comunicació prèvia o declaració responsable i pels controls posteriors a l’inici de les 
activitats.
- Ordenança Fiscal reguladora de la Taxa per l’ocupació de terrenys d’us públic amb 
mercaderies, materials de construcció, runes, tanques, puntals, estintols, bastides i altres 
instal·lacions anàlogues.
- Ordenança Fiscal reguladora de la Taxa per les entrades de vehicles a través de les voreres i 
les reserves de via publica per a aparcament, carrega i descarrega de mercaderies de qualsevol 
mena.
- Ordenança Fiscal reguladora de la Taxa per serveis especials de vigilància i altres motivats per 
espectacles públics i grans transports.
- Ordenança Fiscal reguladora de la Taxa per la prestació del servei d’escola bressol.

Tercer.-  Els acords definitius en matèria de modificació d’ordenances fiscals per a l’exercici de 
2024, així com el text refós aprovat, seran objecte de publicació en el Butlletí Oficial de la Província.

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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Quart.- Exposar al públic en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament els anteriors acords provisionals, 
així com el text complet de les ordenances fiscals modificades durant el termini de trenta dies 
hàbils, comptats des del dia següent al de la publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí 
Oficial de la Província.

Durant el període d’exposició pública de les ordenances, els qui tinguin un interès directe o 
resultin afectats, en els termes previstos a l’article 18 del text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, podran examinar 
l’expedient i presentar-hi les reclamacions que estimin oportunes. 

Transcorregut el període d’exposició pública sense haver-se presentat reclamacions, els acords 
adoptats restaran definitivament aprovats.”

Oberta la deliberació el regidor Fran Sánchez digué que abans de començar li agradaria explicar 
que el cost de governar era fer possible que els ingressos de l’Ajuntament anessin en concordança 
amb les despeses, per fer que la ciutadania tingués el poble que es mereixia i amb les millors 
condicions per afrontar una bona convivència i això portava a haver de prendre decisions difícils i 
que s’havien d’explicar a la ciutadania. Segurament serien difícils algunes decisions que es 
prendrien en aquest Ple, però aquestes decisions portarien a l’estabilitat pressupostària i a 
continuar amb nous projectes i millorar els que s’estaven fent, s’havia de ser responsable. 

A continuació explicà a grans trets quins eren els canvis mes importants que es presentaven a 
aprovació:

- En quant a l’IBI, l’increment estava vinculat a l’IPC dels anys que no s’havia pujat, però tot i 
així estava per sota de l’IPC acumulat, amb un augment del 9%. El percentatge seria 
superior per l’IBI dels sòls industrials que tinguessin un valor cadastral entre els 750.000 i 
2.000.000 d’euros. La petita i mitjana empresa continuaria sense un increment important.

- Pel que feia a l’Impost de vehicles es modificava que tots els vehicles amb emissions 0 
tinguessin un 100% de bonificació, i seria que els vehicles amb gran cilindrada encara que 
fossin amb emissions 0 tindrien una  bonificació del 50%.

- Pel que feia a la Taxa de residus, la normativa europea obligava que, a partir del 2025, 
s’hauria d’igualar la despesa i els ingressos en la gestió els residus, molts Ajuntaments 
durant aquests dies estaven augmentant la taxa, entre d’altres, Parets augmentaria un 50%, 
Caldes també augmentaria, ... L’Equip de govern volia ser precabut i posarien en marxa 
diferents sistemes per a que la diferència actual entre ingressos i despeses que era del 36% 
no fos tan gran, i per això per a l’any 2024 pujaria un 20% i l’any 2025 ajustaria el 
percentatge pel fruit de les noves millores. 

- Modificació en la Taxa de les Escoles Bressol en el preu d’acollida que fins ara era gratuït, 
atès que quan s’havia pensat en l’acollida es feia per casos puntuals i havia passat a ser un 
horari fixe per les famílies. 

Finalitzà dient que era important les ordenances fiscals quedessin aprovades per la sostenibilitat 
econòmica del municipi.
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La regidora Manoli Garrido manifestà que estava d’acord en que per gestionar bé s’havien 
d’equilibrar els ingressos i les despeses, quan arribaven segons quins anys de mandat es feia una 
despesa més elevada que els primers anys de mandat, primers anys s’estalvia per als últims anys 
poder gastar. Pel que feia a les modificacions proposades destacà que:

- Pel que feia a l’BI, la pujada era del 9%. Com ja era política habitual d’aquest equip de 
govern el primer any de mandat acostumava a pujar tots els impostos i taxes per tal de cobrir 
el que havia gastat l’any anterior per campanya i anar fent calaix per la propera. 
S’augmentava un 9% justificant-ho en que els anys anteriors no s’havia fet cap pujada i que 
només s’actualitzava el que havia pujat l’IPC durant aquest 3 anys, i evidentment els propers 
3 anys es quedaria congelada. Per a moltes famílies era una quantitat important.

- En quant a la Taxa servei gestió residus, l’informe econòmic a part del ball d’anys que hi ha 
a les dades que es presenten, l’informe hauria d’aclarir perquè cal pujar la quota un 20% 
per arribar a cobrir el total del cost del servei com obliga la llei. Es presenten unes despeses 
directes en les que hi podria estar d’acord si aconseguissin arribar, amb les dades 
facilitades, a les mateixes conclusions que l’equip de govern. Unes despeses indirectes que 
encara no havien entès com es calculaven (Ordre HAP/2075/2014) perquè s’aplicaven 
partides que res tenien a veure amb la recollida d’escombraries com podia ser l’aportació 
de l’ajuntament a la Mancomunitat ( programes 912,920 i 930). Es tronaven a computar en 
aquest costos , per exemple la quota que es pagava al consorci, reflectida 2 vegades a 
traves dels costos directes i els indirectes. A la despesa financera; com ja s’havia fet en 
l’ultima pujada al 2020 s’introduïen vehicles a amortitzar que havien arribat al 2023. Pel que 
feia als ingressos, si es volien fer canvis en la recollida, preguntà si no tenien ni l’esperança 
que aquests canvis poguessin rebaixar els costos de gestió de residus, i si fos així, potser 
el % d’augment seria diferent. 

- Pel que feia a la Taxa manteniment, neteja i conservació de la xarxa de sanejament, faltaria 
informació que no estava incorporada a l’expedient per poder valorar si aquest increment 
del 15% era raonable. Havien rebut informació per part de l’interventor, però els expedients 
haurien d’arribar amb tota la informació. Tampoc havien vist l’informe econòmic de 
l’ordenança que justifiqui la modificació de la taxa.

Finalitzà dient que en altres modificacions que es presentaven hi podien estar d’acord però com 
s’havia de votar tot conjuntament i pesava més el que els feia estar en desacord que allò en el que 
podies estar d’acord, hi votarien en contra.

El regidor Fran Sánchez contestà que els ingressos per IBI anaven a despeses corrents i per tant 
la comparativa que feia amb les inversions no s’aguantava perquè no sortia del mateix lloc. 
L’aprovació de la nova ordenança haurà de ser a l’abril del 2025, o sigui que al 2024 s’haurien 
d’establer les tarifes complint amb la normativa europea, però no tindrien capacitat per veure com 
impactaven les mesures del nou sistema de recollida, el que farà el nou sistema serà evitar un 
increment major. 

El senyor Alcalde digué que sempre se li deia que feia les coses per tenir un rendiment electoral 
però cap gran rebaixa de l’IBI i de residus s’havia fet en any electoral. Li donà la raó en que els 
propers anys s’hauria d’anar augmentat l’IBI per l’IPC. Tampoc era veritat que es gastava més en 
any electoral, cada any es gastava tot el que es podia.
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La regidora Manoli Garrido manifestà que de finals del 2022 al 2023 s’havien anat acabant les obres 
per les eleccions, el seu grup creia que l’equip de govern funcionava d’aquesta manera i l’equip de 
govern no ho veia així.

El regidor Antonio Polo explicà que normalment les modificacions pressupostàries per romanent de 
tresoreria eren d’un 2.000.000 d’euros i aquest any electoral havia estat de 5.000.000 d’euros. En 
quant a les modificacions de les ordenances digué que s’estaven aprovant uns preus de la Taxa de 
sanejament segons un conveni que s’aprovaria al desembre, estaven en contra de la modificació 
de la Taxa d’escoles bressol perquè consideraven que havien de ser públiques, en relació a les 
bonificacions de l’Impost de vehicles es reduïen a tres anys i també es reduïen les bonificacions de 
les plaques solar, tots els organismes estaven treballant en polítiques per intentar reduir els 
desastres que tenien efectes en el canvi climàtic i Lliçà d’Amunt anava al contrari. Pel que feia a la 
taxa de residus, s’anava tard, sabia que hi havia una llei a complir l’any 2025, però la pujada la 
trobava excessiva, hauria de començar-se amb un import menor i l’any vinent, després de posar en 
marxa el nou sistema de recollida, veure quin percentatge seria el necessari, s’havia perdut molt 
de temps u s’havien comès errors que ara pagarien els ciutadans de Lliçà. Pel que feia a Parets, 
incrementava un 50% però partia d’una quota de 70 euros, mentre que l’augment de Lliça era de 
227 a 272 euros. Finalment l’augment de l’IBI d’un 9% no era un bon moment per fer-lo, en l’actual 
context social i econòmic de la ciutadania que estava ofegada entre la pujada dels tipus d’interès i 
la inflació. A Lliçà representaria una mitjana d’augment d’uns 90 euros. No creia que aquest 
augment fos necessari perquè pressupostàriament no s’estava tan malament i es tindria un 
augment en les ingressos per la participació en els tributs de l’Estat. 

Acabà dient que el seu grup hi votaria en contra. 

El regidor Fran Sanchez contestà que a cap govern li agradava pujar els impostos perquè era 
impopular, però Lliçà d’Amunt havia de seguir prestant els serveis, afirmà que la situació era 
complicada però havien de prendre decisions perquè en anys anteriors la situació encara ho era 
més. Pel que feia a l’Escola Bressol s’incrementava el preu d’una extra-escolar com era el servei 
d’acollida, la quota mensual s’havia anat reduint i la de menjador també. Altres municipis no 
augmentaven les tarifes de la taxa d’escombraries perquè ja cobraven el 100% del cost, fins ara a 
Lliçà d’Amunt no s’havia decidit que el ciutadà pagués el 100% i ara si no hi estiguessin obligats 
potser tampoc ho farien. S’havia fraccionat l’increment en dos anys, si amb els canvis de model es 
reduïa el cost potser no faria falta incrementar la tarifa l’any vinent.

La regidora Núria Santacana manifestà que creia que Lliçà d’Amunt no era tan ric com per suportar 
una pujada generalitzada com es proposava, al seu programa electoral s’havien compromès a no 
pujar els impostos i complia el que deia, la situació econòmica actual desaconsellava una pujada 
de tributs i per això hi votaria en contra.

El senyor Alcalde contestà que a ell també li agradaria no pujar impostos però tenia una 
responsabilitat política i havia de seguir pagant nòmines, escombraries, llum... El Conveni del 
govern central amb els sindicats suposava un augment del 3, 3’5 i 3’5 % durant tres anys, la pujada 
de l’electricitat suposava un augment de 300.000 euros, la sentència sobre les plus-vàlues havia 
significat una disminució de 400.000 euros de recaptació, la llei de residus obligava a igualar 
ingressos i despeses, els tipus d’interès havien pujat... Es necessitava recaptar addicionalment 
1.200.000-1.300.000 euros sinó el pressupost no es podria tancar, i era la seva obligació donar 
serveis. Finalitzà dient que el sorprenia el que deia la senyora Santacana quan cada setmana 
demanava per instància més policies, més obres... i això suposava més diners, no sabia d’on els 
trauria ella. 
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La regidora Núria Santacana contestà que potser no s’estaven fent les coses tan bé, ella tenia idees 
que quan volgués li explicaria.

El regidor Teodoro Suárez manifestà que en aquest Ple s’estava discutint sobre l’aprovació o no de 
les ordenances fiscals, entre les quals es destaca l’adequació de la taxa d’escombraries a 
l’ordenament europeu i l’actualització de l’IBI amb un augment del 9%. Era ben sabut que la situació 
geopolítica i econòmica actual havia suposat un augment de costos generalitzats, en aquest sentit 
l’índex de preus de consum de l’INE havia sigut a l’any 2020 -0,5%, l’any 2021: 6,5%, l’any 2022: 
5,7% i l’any 2023: fis setembre 3,1%. En una suma combinada de les xifres, resultava un increment 
acumulat del 15’8%, augment que no havia sigut repercutit, potser per motius electoralistes, fins el 
dia d’avui. Com exemple, la mitjana del rebut de l’IBI havia sigut segons IDESCAT el següent: any 
2020: 700€, any 2021: 709€, i any 2022: 700€. Durant aquests anys Lliçà d’Amunt ha estat més 
econòmic que municipis similars com Lliçà de Vall, 1.068€, l’Ametlla del Vallès, 833#, La Roca del 
Vallès, 792€, i similar a Santa Eulàlia de Ronçana i Bigues i Riells. Comentà que havia estat revisant 
tota la documentació comptable i els informes, que junt amb els aclariments de l’Interventor l’havien 
fet arribar a la conclusió que paralitzar les ordenances suposaria retallar el pressupost municipal al 
voltant d’1 milió d’euros. 

Continuà dient que no era ideològic declarar que la recaptació havia de ser sempre sostenible en 
relació amb les despeses, era un principi econòmic fonamental., Si es volia mantenir les condicions 
de la plantilla (50% del pressupost de l’Ajuntament), seguir els plans d’inversions l’assistència 
social, la millora de serveis i continuar treballant per Lliçà, s’havia de conèixer la realitat del municipi. 
Era veritat que potser l’actualització de l’IPC hauria de fer-se anualment i no utilitzar-se coma arma 
política, però l’alternativa, que avui no havia sentit, eren les retallades institucionals i la reducció de 
la capacitat d’inversió del consistori. Manifestà que li sorprenia que, amb el seu vot, molts partits de 
l’oposició havien triat aquest camí, el de fer més petit el poble, per això i conscient d ela situació 
financera de l’Ajuntament, s’abstindria de votar. 

El regidor Francisco Javier Millán manifestà que votaria en contra perquè nomes amb 10 dies per 
estudiar les modificacions per les que no s’havia tingut en compte a l’oposició era poc temps. 
L’ètica electoral del seu grup era baixar impostos però els del PP s’abstenien i no sabia perquè. La 
conclusió era que ja hi havia un nou govern a l’Ajuntament format pel PP i PSC.

El senyor Alcalde digué que li sorprenia atès que la setmana passada havia dit que el nou govern 
era del PSC i JUNTS.

El regidor Francisco Javier Millán manifestà que l’abstenció del PP era igual a una traïció.

Posada a votació la proposta,  es van emetre els vots favorables dels regidors del grup municipal 
del PSC ( 8 de 8),) i els vots en contra dels regidors dels grups polítics municipals d’ERC (4 de 4), 
d’EN COMU PODEM (2 de 2), de JUNTS (1 de 1) i de VOX (1 de 1). S’abstingué de votar el regidor 
del grup polític municipal del PP (1 de 1). 

Vist que es va produir un empat, es va repetir la votació amb idèntic resultat, i per tant amb el vot 
favorable de l’Alcalde la proposta quedà aprovada.

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, essent  les 21:00 hores, tot el que jo 
com a secretària certifico.
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